

Work

1. Work provides human beings with a decent life and offers them a variety of fields and professions .
Apart from its financial aspect, work has social and moral ones.
2. A society grows and prospers through the contribution of its members. Whether they are rich or poor, they should be fully responsible for supporting themselves and thus aid in developing their own community.
After graduating, a person has to work to provide his needs.
3. People who depend on their luck or riches without putting any effort or those who never work are shortsighted because they might risk the loss of their fortunes. Only work helps them regain this loss.
4. Work keeps man busy and away from "boredom, vice, and need". It is a source of dignity. Therefore, we should always keep in mind that a decent and suitable job is respected anywhere.
5. In brief, work provides us with money to support our life needs, but what is more important is that it gives one self-respect, confidence, and extreme satisfaction.

Questions**I - Comprehension:**

- 1 - According to the text, work affects three aspects of life. What are they?
- 2 - Pick up from the passage words with the following meanings:
 - a) Participation,
 - b) Wealth.
 - c) Acceptable / proper.
 - d) Pride.
- 3 - Give the antonyms of the followings words:
 - a) Vice.
 - b) Satisfaction.

II - Grammar:

- 1 - What does the pronoun " us " refer to in paragraph (P. 5)?
- 2 - Identify the sentence pattern of the following:
 - a) P. 2- sentence 2 " Whether they are ... community."
 - b) P.3-sentence 1 " People who depend ... their fortunes."
- 3 - Change the following sentences into passive:
 - a) Work provides human beings with a decent life.
 - b) Work is offering people a variety of fields and professions.
- 4 - Identify the tense dominating the passage, and state its usage.

III - Writing:

Luck might sometimes be helpful, but there is no real success without hard work.
Argue for against this statement in an essay of no less than 150 words.

بيروت ، في ١٦/٥/٢٠٠٩

اللجنة الفاحصة

Le travail

Le travail nous procure une vie convenable; il nous permet d'avoir une profession et nous ouvre des champs d'activité divers. A part le côté financier, le travail a un côté social et moral.

Après avoir terminé ses études, l'homme doit travailler pour subvenir à ses besoins. Qu'il soit pauvre ou riche, il doit être responsable de lui-même. Les gens qui comptent sur la chance ou sur la richesse et ne travaillent ni ne fournissent de l'effort ont la vue courte, car ils risquent de perdre leur fortune de façon inattendue. Ce n'est que par le travail, qu'on peut récupérer ce qu'on a perdu. Une société croît et se développe selon les contributions de chacun de ses membres. Les gens paresseux sont un fardeau pour la société, surtout s'ils sont jeunes et capables de travailler.

En outre, le travail éloigne de nous « l'ennui, le vice et le besoin ». Il est source de dignité. En effet, un métier honnête et convenable est partout digne de respect.

Bref, le travail nous procure de l'argent pour subvenir à nos besoins, mais ce qui est plus important encore, c'est qu'il nous procure un sentiment de grandeur humaine, la confiance en soi et une satisfaction considérable.

Questions**I - Compréhension:**

- 1 - Quels sont d'après le texte les aspects de la vie que le travail influence ?
- 2 - Trouvez dans le texte un synonyme à chacun des mots et expression suivants :
 - la participation
 - la fortune
 - décente
 - le respect de soi
- 3 - Quel est le contraire de :
 - Vice
 - Satisfaction

II - Grammaire:

- 1 - Qui est désigné par le pronom « nous » dans le texte. (ligne 1)
- 2 - Précisez le lien de sens établi par les termes : car (ligne 5) et bref (ligne 11).
- 3 - Mettez à la forme passive :
 - Le travail nous procure une vie convenable.
 - Le travail nous offre des champs d'activité divers.
- 4 - Précisez le temps verbal dominant dans le texte et justifiez son emploi (sa valeur).

III - Production:

La chance aide l'homme parfois ; mais il n'y a pas de succès réel sans travail sérieux. Etes-vous d'accord ? Justifiez votre réponse dans le cadre d'un texte de 15 lignes au moins.

بيروت ، في ١٦/٥/٢٠٠٩

اللجنة الفاحصة